
 
Svar på fullmäktigemotion / Tillsättande av en kommitté för utveckling 
av byar i Karleby 
 
Stadsfullmäktige 26.08.2024 § 83  
  
   

Ledamot Lahti lade fram följande fullmäktigemotion: 
  
”I Karleby är diskussionen om utvecklingen och hörandet av så 
kallade sidobyar utanför centrala Karleby otillräcklig. Något borde 
göras åt saken. Jag föreslår att en kommitté eller grupp tillsätts 
med uppgift att höra befolkningen på området samt ger förslag för 
att göra det möjligt att bo och leva på hela Karlebys område.” 
  
 Bilaga A  Fullmäktigemotion (på finska) 
  

Beslut Stadsfullmäktige beslutade anteckna motionen i sitt protokoll och 
ge den till stadsstyrelsen för behandling. 

  
  
Stadsstyrelsen 10.02.2025 § 64   
17/00.01.06/2024   
  
  
Beredning  Stadsdirektör Stina Mattila 

  
  I samband med kommunsammanslagningen 2009 tillsattes en 

regional kommitté för Kelviå, Ullava och Lochteå för ifrågavarande 
fullmäktigeperiod. Kommittén hade som uppgift att bl.a. följa med 
hur sammanslagningsavtalet förverkligas och utvecklingen i de 
tidigare kommunernas områden. 

  
  På sammanträdet 12.12.2012 § 13 framförde den regionala 

kommittén kritiska åsikter om sin egen roll. Kommittén upplevde 
att den lyckats minska ojämställdheten. De största problemen 
upplevdes vara avsaknad av verklig beslutandemakt och en egen 
budget. Med tanke på framtiden ansåg den regionala kommittén 
att det var onödigt att grunda områdesnämnder. 

  
  I stadsstrategin som nuvarande fullmäktige godkänt är 

framgångsfaktorer bl.a. mångsidiga alternativ för boende, trygga 
och trivsamma levnadsmiljöer samt levande stadscentrum och 
aktiva byar. Strategin gäller till slutet av 2025 och nya fullmäktige 
bearbetar den nya strategin hösten 2025. Man har som mål att 
fullmäktige godkänner den nya strategin i början av 2026. 

  
Stadsstyrelsen har 20.5.2024 § 241 godkänt ett tillväxtprogram. 
Ett huvudtema i tillväxtprogrammet är föregripande 
markanvändning och utveckling av infrastrukturen samt boende. 



Markanvändnings- och bostadspolitiska programmet (MASTO) är 
också under beredning och målet är att ge nya fullmäktige 
MASTO-programmet för beslut. 

  
Om kommittéer tillsätts enligt motionen måste också resurser 
reserveras för verksamheten, dvs. tjänsteinnehavare som sköter 
kommitténs praktiska ärenden. För närvarande finns det inga 
lediga resurser, vilket förutsätter tilläggsrekryteringar. Med 
beaktande av ekonomiprogrammet är tilläggsrekryteringar inte 
möjliga. Om staden tillsätter kommittéer som nämns i motionen 
blir en utmaning också hur verksamheten organiseras så att alla 
byar blir jämlikt bemötta.   

  
  Det har konstaterats i stadsorganisationen att en utmärkt lösning 

är byaråd, boendeföreningar eller motsvarande som bygger på 
frivilligarbete. Självständiga byaråd och boendeföreningar lyfter 
på ett utmärkt sätt fram ärenden som är viktiga just för det egna 
området. Aktörerna är aktiva och dialogen med stadens 
tjänsteinnehavare fungerar bra.  

  
  Efter att strategin och MASTO-programmet blivit färdiga kan 

ärendet tas upp för ny bedömning. 
  
Stadsdirektören   Stadsstyrelsen beslutar föreslå stadsfullmäktige att fullmäktige  
 

1 antecknar den givna utredningen för kännedom 
 

2 anser att motionen är slutbehandlad. 
 

Beslut  Stadsstyrelsen godkände beslutsförslaget. 
 
 
 
Stadsfullmäktige 10.03.2025 § 20 
17/00.01.06/2024       
    
Stadsstyrelsen  Stadsfullmäktige beslutar   
 

1 anteckna den givna utredningen för kännedom 
 

2 anse att motionen är slutbehandlad. 
 
Behandling Ledamot Lahti föreslog att motionen hålls i kraft. Förslaget 

understöddes inte och förföll. 
 
Beslut  Stadsfullmäktige godkände beslutsförslaget. 
 


